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Porada 27. 8. 2019 
zápis 

 
 

- Omluveni 
o Rýdlová, Tomešková, Továrková, Kohoutková, Grebenarová 

- Organizace školního roku 
o Šetříme životní prostředí – netiskl jsem to, poslal jsem vám je do mailu 

- Projekt se Švédy, Iry a Němci byl schválený. 
o Prozatím bych se tomu moc nevěnoval, je na to čas. V listopadu by mělo proběhnout první 

organizační setkání, pak si uděláme extra poradu, kde budeme řešit jenom projekt. 
o Rád bych, aby si organizaci vzal se mnou na starost Karel Cvrk. 
o Prozatím tedy rychlá rekapitulace: 

 Je to z programu KA229 

 Název projektu: “Creativity takes Courage”: Discovering Europe through the Arts 
 Partneři: 

 Švédsko - Karlstad, Irsko - Dublin, Německo - Gützkow, my 
 bude pouze 6 setkání 

 První přípravné, kam bych měl jet já a možná ještě někdo. 
o v Dublinu, říjen 2019 

 Pak čtyři setkání - vždy s 8 dětmi a 2 učiteli, vždy na 5 dní 
o Listopad 2019, Dublin 
o Březen 2020, Rýmařov 
o Říjen 2020, Karlstad 
o Duben 2021, Gützkow 

 Pak jedno závěrečné setkání, kam bych měl jet já a možná ještě někdo. 
o v Dublinu, září 2021 (tady si tím termínem nejsem jistý. 

 Projekt začíná 1. září 2019, končí 31. srpna 2021. 
- Pěvecký workshop v Ozimku 

o 27. – 29. 9. má jet 16 lidí (2 učitelé, 14 dětí) do Polska na pěvecký workshop. 
o Má to na starosti Zdenka Rýdlová. Ta si ale není jistá, jestli jí to vyjde. Potřebuji náhradníka – 

uvidíme, až dá Zdenka vědět. 
o Vše je zaplaceno přes město, respektive přes polský projekt. 

- 30 let Sametu 
o Příští pátek je schůzka.  
o Půjde tam Lenka Janoušková a zprostředkuje nám informace. 

- Máme nový sál 
o Koberec a rekonstrukci pódia zaplatilo město. 
o Nové židličky zatím město nezaplatilo, musíme se o to s Alenou Tomeškovou ještě postarat. 
o Velká pochvala patří Boženě Grebenarové!!! 

- Máme novou kolegyni 
o V tanečním oboru přebírá část úvazku Mgr. Andrea Továrková. 

- Výměna budov? 
o O prázdninách jsme byli v práci a pokoušeli se z města dostat peníze na stavební úpravy, 

abychom HO mohli přestěhovat na Divadelní a VO a LDO na Čapkovu. 
o Zatím jsou to spekulace, později budu chtít vyjádření i ostatních. 
o Byla moc dobrá diskuze o smyslu celé myšlenky. V každém případě se nyní čeká na vyjádření 
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radnice, pak teprve se začneme bavit vážně. 
- Slavnostní zahájení 

o Jako vždy první školní den v 15 hodin v sále 
- RSS kanál na našich stránkách 

o V mobilních telefonech s Androidem je k tomu možné použít například RSS Reader. 
- Rád bych zorganizoval školení programu Cubase, o nějž jste projevili zájem. Zaplatili bychom ho ze 

Šablon. Uvidíme, co na to lektor Jaromír Musil. 
- Martina Kohoutková mě upozornila na roztříštěnost našeho virtuálního světa. 

o Máme web, tři FB profily, stránky TO. 
o Chce to sjednotit.  
o Výsledkem naší diskuze bylo: 

 Zrušit FB profil VO výtvarný obor m. kohoutkové 
 Zrušit FB profil TO 
 Ponechat FB skupinu ZUŠ Rýmařov 

 V této skupině všechny učitele školy zaregistrovat do rolí správců či editorů 
 Poté bude povinností každého učitele zveřejňovat všechny aktivity dvěma způsoby: 

 Na školních stránkách www.zusrymarov.cz  

 Na FB skupině ZUŠ Rýmařov 
- Novela vyhlášky o ZUŠ 

o §1 5) 
 Terminologie nadaní a mimořádně nadaní 

 Nadání – není třeba potvrzení PPP 

 Mimořádné nadání – je třeba potvrzení od PPP 
 K rozšířené výuce tedy konečně není třeba potvrzení PPP 

o §1 8) - Od letoška NELZE nechodit do komorní 
 Můžeme výjimečně ze zdravotních či jiných závažných uvolnit žáka z nějakého 

předmětu – tak jako dosud. 
 Nově ale musíme stanovit nejenom termín přezkoušení, ale i formu náhradní výuky. 

Od teď tedy můžeme ě omlouvat jenom z nauky, nikoli z orchestrů či kapel, protože 
náhradní způsob výuky orchestrů nemáme šanci stanovit. 

- Informace o stránkách SYPO 
o Najde se tam metodická podpora pro začínajícího i zkušeného učitele a pro vedení školy. 

- Je třeba kurzu k ovládání 3D tiskárny? 
o Prozatím ne. 
o Šárka Lupečková požádá Boženu Grebenarovou o výrobu nějakého poklopu, který by 3D 

tiskárnu chránil. 
- ZUŠ Open je 15. – 16. 5. 2020 

o Podle diskuze jsme se shodli na tom, že se ZUŠ Open zúčastníme. 
o Výsledkem jiné debaty pak bylo, že celoroční projekt, kterým se chlubíme v ŠVP, nebudeme 

prezentovat kompletně v rámci akce na zámku, ale v rámci ZUŠ Open. 
 Akci je ale třeba důkladně připravit – na poradě v listopadu. 

- Hospitace 
o Jistě jste ode mě zvyklí, že na hospitace moc nechodím. 

 Důvod je ten, že podle mě z hospitace moc nepoznám – daleko více je vidět 
z koncertů, výstav a představení. 

o Svůj postoj jsem ale v poslední době poněkud přehodnotil a to z následujícího důvodu: 
o Hospitace podle mě NENÍ NÁSTROJ KONTROLY, ale nástroj sebevzdělávání, vzájemné 

inspirace a sdílení myšlenek. 

http://www.zusrymarov.cz/
http://www.projektsypo.cz/
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o Proto jsem se rozhodl zavést systém hospitací, kterých se budu zúčastňovat i já sám. 
o Zkrátka, kdo chce, ať si mě pozve. 
o Můžete si chodit na hospitace i vzájemně. Mně se třeba líbí, že Jarka Brulíková nebo Zdeňka 

Rýdlová chodí na koncerty. I po mém velmi nevydařeném koncertu jsem si s nimi poklábosil, 
ucházel se o jejich rady a zamyslel se nad jejich podněty. 

o Po hospitaci je třeba vyplnit záznam o hospitaci. 
o Připomínám, že jednu hospitaci můžeme i zaplatit ze šablon. 

- Vyhodnocení ankety „Je naše škola úspěšná?“ 
o Podívejme se na výsledky. 

 Někdo tam nasázel samé 5. To je naprosto k ničemu. 
 Výsledky jsou dostupné na těchto dvou odkazech: 

 Tabulka s komentáři 

 grafy 
o Výstupy mají dvojí hodnotu: 

 Je to autoevaluace. 
 Především grafy v kombinaci s komentáři představují cenný zdroj informací o tom, jak 

děláme svou práci. Jsou pouze dvě možnosti: 
 Hodnocení je nad 4.  

 V takovém případě je zřejmé, že jsme se v ŠVP zavázali k něčemu, co 
pokládáme za důležité, myslíme na to a skutečně to děláme. 

 Gratuluji! Pak je vše v naprostém pořádku a rozhodně nic v ŠVP, ani ve 
své každodenní praxi neměňme. 

 Hodnocení je pod 4. Pak jsou možné nejméně dva výklady:  
 Zavázali jsme se k něčemu, co jsme mysleli dobře, ale jednoduše jsme 

na to zapomněli.  
 Pak je třeba se zamyslet a hlavně zajistit, abyste váš závazek 

respektovali a dělali to, k čemu jste se sami zavázali. V ŠVP pak 
tento závazek v textu pochopitelně nechejte. 

 Zavázali jsme se k něčemu, co jsme sice mysleli dobře, ale nakonec se 
to ukázalo jako nepraktické, nereálné, neměřitelné, nehodnotitelné ... 

 Pak to ze ŠVP jednoduše vyškrtněme. 
o úkol: Do konce září se, prosím, rozhodněte, které z nabízených vysvětlení je správné: 

 něco máme dělat, neděláme to – pojďme to začít dělat 
 něco máme dělat, neděláme to – pojďme to vyškrtnout ze ŠVP. 

o Sejdeme se na mimořádné poradě ve středu 2. 10. 2019 v 9:30. Přijďte připravení – s návrhy, 
co v ŠVP necháme a budeme to dělat, co ze ŠVP vynecháme. 

- Noví žáci 
o Na konci školního roku jste dostali mailem seznam vašich dětí. 
o Prozatím vycházíme z toho, že seznam platí. 
o Tento seznam si vytiskněte a vezměte s sebou na slavnostní zahájení. 
o Během prvních 14 dní – tedy do pátku 13. září mi každý pošle mailem zprávu, že v iZUŠ má 

seznam žáků kompletní.  
 Pokud někdo nenastoupil, má smůlu, vezmeme místo něj někoho jiného. Pokud se to 

stane, napište mi to do té mailové zprávy. 
o Já pak rozhodnu, kolik dětí ke kterému učiteli jsme ještě schopni přijmout. 

 Upozorňuji, že žáky do školy přijímám já, nikoli učitelé. Netvrďte rodičům, že máte 
místo a že děti přijmete. To musím udělat výhradně já. 

http://zusrymarov.cz/index.php/je-nase-skola-uspesna-2
http://zusrymarov.cz/index.php/homepage/vzdelavani-ucitelu/263-26-8-2019-je-zus-rymarov-uspesa-jak-cist-vysledky-ankety


4 
 

o Opět zdůrazňuji – pokud někdo tento termín nedodrží, nejsem schopný vůbec nic 
rozhodnout. 

o Stejný termín platí pro tvorbu rozvrhu hodin – do pátku 13. 9. – i kdyby snad nebyl kvůli 
chybějícím žákům nekompletní. 

- Spolek 
o Máme stejný rozpočet jako vloni. 
o Počítám s tím, že budeme vyučovat stejný počet hodin jako vloni. 
o Začít bychom měli od půlky září – nebo co nejdřív. 
o 13. 9. budeme vědět, kolik dětí opravdu přišlo, tím pádem kolik nováčků můžeme vzít a kolik 

dětí se nám do ZUŠ nevejde a vezmeme je do Spolku. 
o Kdo bude učit? 
o Kdo bude učit seniory? Sedláčková, Rýdlová 

- ZŠ posunuje čas výuky – postihne to i naši výuku. Musíme s tím počítat při tvorbě rozvrhu. 
- Šablony 

o Jiří Taufer zajistí kurz angličtiny 
o Zbytek bych teď neřešil, pojďme si udělat extra poradu k Šablonám – ve středu 23. 10. v 9:30 

- Nauka o hudbě, Konzultační seminář NoH 
o Lenka Janoušková, Jaroslava Brulíková dají dohromady rozvrh hodin. 
o Koncept Konzultačního semináře Nauky o hudbě se celkem osvědčil. Letos to tedy bude 

stejné. Kdo z nějakého opravdu VÁŽNÉHO důvodu nebude moci docházet do pravidelné 
výuky Nauky o hudbě, bude docházet jednou za měsíc do Konzultačního semináře NoH. 

 Organizace bude stejná jako vloni – vždy v úterý v 16 hodin. 

 semináři. Já jim to povolím a pak to ty děti budu učit. 

 Docházka je podle stejného klíče jako vloni 
o První měsíc týden v měsíci 

 1. ročník 
o Druhý měsíc týden v měsíci 

 2. ročník 

o Třetí měsíc týden v měsíci 
 3. ročník 

o Čtvrtý měsíc týden v měsíci 
 4. - 5. ročník 

- CLIL  
o Taufer – Konzultační seminář NoH, Jablončíková – LDO, Kohoutková – VO  

- Potřebujeme uzavřít na iZUŠ školní rok, abychom tam mohli zadat nový ŠVP. Lenko, můžeme to 
udělat, nebo jsou tu s námi hříšníci, co ještě neodevzdali třídní agendu, přestože to mělo být 
v červnu? 

- Celoškolní projekt společný s muzeem 
o Kaple V Lipkách – Baroko 
o Zde byla velká diskuze o tom, že se organizace účastní pořád ti samí a pořád ti samí celoškolní 

akce ignorují. 
o Výsledky této diskuze jsou u bodu Vyhodnocení ankety „Je naše škola úspěšná?“ 

- bulletin 
o Nachystala ho Martina Kohoutková, moc děkuji! 
o Každé nové děcko ho musí dostat, staré děti dostanou jenom informace o školném – Marie 

Šormová ho natiskne a poskládá, aby byl připravený na nový školní rok. 
- Šablony s MŠ 

o Je třeba dobrovolníků, kteří to zajistí 
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 Karel Cvrk – v prosinci 
 Vanda Witassková, Jan Kučera – v říjnu 
 Vezmou si od Lenky Janouškové telefon na Adélu Kováčovou, s níž VČAS domluví 

podrobnosti. 
- 24. 10. 2019 bude Festival Petra Bazaly. 
- posezení na zahájení roku 

o úterý 17. 9. v 18 hodin 
o Pizzerie u Denisy Konečné 
o Zařídí Eva Hradilová 

- příští porady budou … 
o ve středu 2. 10. 2019 v 9:30 k anketě „Je naše škola úspěšná?“ 
o ve středu 23. 10. v 9:30 porada k Šablonám 
o ve středu 13. 11. 2019 v 9:30 hodin – pokud nebudeme v Dublinu 
o V listopadu či prosinci počítejte s poradou k projektu se Švédy, Iry a Němci. 

 
 
 
 

 
 
 
 


